
Protokół Nr XII/12 

 

z obrad XII sesji Rady Gminy Brańsk w dniu 27 czerwca 2012 roku 

 

Obradom przewodniczył Feliks Aleksander Wróblewski – Przewodniczący Rady Gminy. 

Na stan 15 radnych stwierdził na podstawie listy obecność 15 radnych. Lista obecności stanowi 

załącznik do protokołu. 

 

Radni obecni: 

1. Krzysztof Bobel 

2. Sylwester Bobel 

3. Stanisław Czerniawski 

4. Adam Derewońko 

5. Piotr Dołubizno 

6. FranciszekGawina  

7. Stanisław Gomoliński 

8. Tadeusz Krasowski 

9. Andrzej Kunicki 

10. Magdalena Olendzka 

11. Grażyna Płonowska 

12. Janusz Puchalski 

13. Stanisław Radulski 

14. Feliks Aleksander Wróblewski 

15. Jan Żochowski 

 

Jako goście zaproszeni w sesji uczestniczyli: 

1) Zdzisława Maksymiuk Prezes Zarządu Banku Spółdzielczego w Brańsku 

2) Andrzej Roch Charyton Radny Podlaskiej Izby Rolniczej 

3) Józef Michałowski Radny Rady Powiatu w Bielsku Podl. Kier. Ref. GK 

4) Andrzej Uszakiewicz Radca prawny 

5) Krzysztof Jaworowski Wójt Gminy 

6) Wojciech Jakubowski Sekretarz Gminy 

7) Jolanta Januszewska Kierownik GOPS 

8) Piotr Paprocki  Kierownik Referatu BRŚ 

9) Monika Dygas  z-ca Kierownika Ref. FN 

10) Marek Klepacki z-ca Kierownika Referatu  OR 

 

Sołtysi Gminy Brańsk zgodnie z załączoną listą obecności 

 

Mieszkańcy wsi Załuskie Kościelne zgodnie z załączoną listą obecności. 

 

Obrady XII sesji rozpoczęto modlitwą ”Ojcze Nasz...”. 

 

Ad.1-2 Przewodniczący Rady Gminy Feliks Aleksander Wróblewski o godz.9 
00 

dokonał otwarcia 

obrad XII sesji Rady Gminy Brańsk, która odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Brańsk 

oraz na podstawie listy obecności stwierdził quorum, tym samym prawomocność obrad i 

podejmowania uchwał. Powitał przybyłych na posiedzenie radnych, zaproszonych gości, sołtysów 

oraz mieszkańców wsi Załuskie Kościelne. Następnie poinformował, że wszyscy radni w terminie 

otrzymali materiały na sesję, w tym proponowany porządek obrad, zwrócił się o zgłaszanie 

ewentualnych wniosków i propozycji zmian lub poprawek  do porządku.  

   Wójt Gminy Brańsk zgłosił wniosek o ujęcie w porządku sesji dwóch projektów uchwał:  

1) w sprawie utworzenia punktów przedszkolnych w Gminie Brańsk 



 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Brańsk,  

 

W uzasadnieniu poinformował, że 18 czerwca 2012r. podpisano umowę z Urzędem 

Marszałkowskim o dofinansowanie projektu w ramach Programu Operacyjnego Kapitał 

Ludzki pt. „Edukacja dzieci Naszą Przyszłością - Ośrodki Wychowania Przedszkolnego w 

Gminie Brańsk” należy, więc podjąć uchwałę w sprawie utworzenia punktów 

przedszkolnych, 

Oraz w związku z tym,  iż 20 czerwca 2012 roku do Rady Gminy Brańsk wpłynęła skarga 

Pana M. H. (wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych na podstawie art.5 ust.2 ustawy 

z dnia 6 września 2001r. o dostępie do informacji publicznej, jawność wyłączył: Wojciech 

Łukasz Jakubowski Sekretarz Gminy) mieszkańca miasta B. na działalność Wójta Gminy 

Brańsk w sprawie niepodłączenia gospodarstwa skarżącego do sieci kanalizacyjnej w 

miejscowości Kiersnowo, Rada Gminy w ustawowym terminie musi skargę rozpatrzyć stąd 

też kolejny projekt uchwały, który należy wprowadzić do porządku sesji. 

    Wobec braku innych propozycji zmian w porządku obrad, Przewodniczący Rady 

zarządził głosowanie nad wnioskiem złożonym przez Wójta Gminy, proponując ujęcie 

projektu uchwały w sprawie utworzenia punktów przedszkolnych w Gminie Brańsk jako 

pkt.5j) porządku obrad. Rada Gminy głosami 15-za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 

projekt uchwały przyjęła. Następnie Przewodniczący Rady zaproponował ujęcie projektu 

uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Brańsk jako pkt.5k) 

porządku obrad. Rada Gminy głosami 15-za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 projekt 

uchwały przyjęła.    

Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad łącznie z przyjętymi zmianami w brzmieniu:     

 

1.Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum. 

2.Przyjęcie porządku obrad. 

3.Przyjęcie protokołu z obrad XI sesji rady gminy. 

4.Informacja o działalności wójta w okresie między sesjami. 

5.Podjęcie uchwał Rady Gminy w sprawie:  

a) zmiany Uchwały Nr VII/56/11 Rady Gminy Brańsk z dnia 21 września 2011 r. w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy Brańsk. 

b) zmiany Uchwały Nr VII/57/11 Rady Gminy Brańsk z dnia 21 września 2011 r. w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego gminy Brańsk 

c) zmiany Uchwały Nr X/89/12 Rady Gminy Brańsk z dnia 24 lutego 2012 r. w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy Brańsk. 

d) zmiany Uchwały Nr X/90/12 Rady Gminy Brańsk z dnia 24 lutego 2012 r. w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego gminy Brańsk, 

e) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu w Bielsku Podlaskim na 

dofinansowanie zadania pod nazwą „Regulacja stanu prawnego gruntów zajętych pod 

rozbudowę mostu w miejscowości Poletyły w ciągu drogi powiatowej Nr 1598B wraz z 

dojazdami”, 

f) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu w Bielsku Podlaskim na 

dofinansowanie zadania pod nazwą „Przebudowa drogi powiatowej Nr 1703B – granica 

powiatu – Mień (łącznie z dokumentacją)”, 

g) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Brańsk na lata 2012-2016, 

h) zmian w budżecie gminy na 2012 rok, 



i) przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar 

Przemocy w Rodzinie na lata 2012 – 2016, 

j) utworzenia punktów przedszkolnych w Gminie Brańsk 

k) rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Brańsk 

6.Interpelacje i wnioski radnych. 

7.Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 

8.Sprawy różne. 

9.Zamknięcie obrad.  

 

Ad.3 Przyjęcie protokołu z obrad XI sesji rady gminy. 

Przewodniczący Rady poinformował, iż protokół z obrad XI sesji Rady Gminy był dostępny w 

biurze obsługi Rady oraz był wyłożony do wglądu przed sesją w dniu dzisiejszym. Zwrócił się do 

radnych z zapytaniem czy mają jakieś uwagi do protokołu. Wobec braku uwag poddał pod 

głosowanie zatwierdzenie protokółu. Rada Gminy głosami 15 – za, przeciwnych – 0, 

wstrzymujących -0  przyjęła protokół z obrad XI sesji Rady Gminy Brańsk /bez odczytywania/. 

 

Ad.4 Wójt Gminy Krzysztof Jaworowski odczytał informację ze swojej działalności między 

sesjami. Radni nie wnosili uwag i zapytań do informacji /informacja w załączeniu do protokołu/.  

 

Ad.5 Przewodnicząca Komisji RGOBiT, odczytała pozytywną opinię w sprawie projektów uchwał 

przygotowanych pod obrady XII sesji. ( Opinia Nr 22/16/12 z dnia 18 czerwca 2012 r. w załączeniu 

do protokołu) 

 

Ad.5a) Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr VII/56/11 

Rady Gminy Brańsk z dnia 21 września 2011 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 

studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Brańsk wraz z 

uzasadnieniem.  

Głos zabrał Wójt Gminy mówiąc –„ radni i sołtysi wiedzą, że w gminie jest taki dokument jak 

Miejscowy Plan Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Brańsk, ale jest też dokument Studium 

Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Brańsk, w którym to, jako 

pierwsze są dokonywane zmiany. Jeżeli Pan M. (wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych 

na podstawie art.5 ust.2 ustawy z dnia 6 września 2001r. o dostępie do informacji publicznej, jawność 

wyłączył: Wojciech Łukasz Jakubowski Sekretarz Gminy)  zrezygnował ze zmian w Planie 

Zagospodarowania Przestrzennego, to w pierwszej kolejności należy dokonać zmian w Studium a 

następnie w Planie. Na etapie prac zmierzających do dokonania zmian w Planie Zagospodarowania 

Przestrzennego, każdy ma prawo się wypowiadać, co do propozycji zmian, zgłaszać wnioski, a 

także sam ma prawo wystąpić o dokonanie zmian”.  

   Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada 

Gminy głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr XII/102/12 w 

sprawie zmiany Uchwały Nr VII/56/11 Rady Gminy Brańsk z dnia 21 września 2011 r. w 

sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy Brańsk /uchwała stanowi załącznik do protokołu/. 

 

Ad.5b) Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr VII/57/11 

Rady Gminy Brańsk z dnia 21 września 2011 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Brańsk wraz z uzasadnieniem.  

   Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada 

Gminy głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr XII/103/12 w 

sprawie zmiany Uchwały Nr VII/57/11 Rady Gminy Brańsk z dnia 21 września 2011 r. w 

sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego gminy Brańsk /uchwała stanowi załącznik do protokołu/. 

 



Ad.5c) Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr X/89/12 

Rady Gminy Brańsk z dnia 24 lutego 2012 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 

studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Brańsk wraz z 

uzasadnieniem. 

Następnie Przewodniczący Rady odczytał kolejny już protest mieszkańców wsi Załuskie Kościelne 

z dnia 20 czerwca 2012r w sprawie odrzucenia wniosku Pana G. O. (wyłączenie jawności w zakresie 

danych osobowych na podstawie art.5 ust.2 ustawy z dnia 6 września 2001r. o dostępie do informacji 

publicznej, jawność wyłączył: Wojciech Łukasz Jakubowski Sekretarz Gminy) o zmianę przeznaczenia 

działek Nr 112/1 i 113/1 położonych w obrębie gruntów wsi Załuskie Kościelne w miejscowym 

planie zagospodarowania przestrzennego gminy Brańsk (z leśnych na grunty przeznaczone pod 

produkcję rolną). 

Głos zabrał Wójt Gminy mówiąc – „ na etapie prac nad wprowadzeniem zmian do Miejscowego 

Planu Zagospodarowania Przestrzennego mieszkańcy wsi Załuskie Kościelne mają prawo do 

zgłaszania uwag, protestów. Wcześniejszy protest mieszkańców w Zarządzeniu uwzględniłem. 

Uważam, że ich argumenty są zasadne, tym bardziej, że w tej sprawie z grupą mieszkańców 

spotykałem się tutaj na tej sali kilkakrotnie. Uważam, że w każdej miejscowości nie tylko w 

Załuskich należy uwzględniać dobro mieszkańców a nie zwierząt”.  

Zwracając się do mieszkańców wsi Załuskie Kościelne Wójt powiedział - „Państwo pisaliście o 

nieuwzględnienie wniosku o zmiany w Planie Zagospodarowania Przestrzennego odnośnie działek  

Nr 112/1 i 113/1 ale, żeby nie wprowadzać zmian w Planie  pierwsze trzeba wykreślić zmiany w 

Studium i na mój wniosek takie zmiany zostały w projekcie uchwały przedstawione  Radzie. ”. 

   Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada 

Gminy głosami 13 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -2 podjęła Uchwałę Nr XII/104/12 w 

sprawie zmiany Uchwały Nr X/89/12 Rady Gminy Brańsk z dnia 24 lutego 2012 r. w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego gminy Brańsk /uchwała stanowi załącznik do protokołu/. 

Ad.5d) Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr X/90/12 

Rady Gminy Brańsk z dnia 24 lutego 2012 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Brańsk wraz z uzasadnieniem. 

   Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada 

Gminy głosami 13 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -2 podjęła Uchwałę Nr XII/105/12 w 

sprawie zmiany Uchwały Nr X/90/12 Rady Gminy Brańsk z dnia 24 lutego 2012 r. w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

gminy Brańsk /uchwała stanowi załącznik do protokołu/. 

 Głos zabrał Wójt Gminy, który w nawiązaniu do uchwały poinformował, jak to prawnie wygląda 

wydawanie decyzji o uwarunkowaniach środowiskowych: Wójt powiedział – „przepis mówi, że dla 

przedsięwzięcia do 40 jednostek DJP nie jest wymagane uzyskanie decyzji środowiskowej. 

Jednostka DJP tzn. 0,4 tucznika lub 1 krowa. Każdy rolnik ma prawo budować obory, chlewnie, 

garaże na działkach rolnych z przeznaczeniem na potrzeby rolnictwa. Od 40 jednostek DJP do 240 

jednostek DJP mówi się, że jest to przedsięwzięcie, które potencjalnie może oddziaływać na 

środowisko i gmina przed wydaniem takiej decyzji występuje o opinię do „Sanepidu” i 

Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska zasięgając na piśmie opinii. Wymienione dwie 

instytucje sugerują czy wskazane jest opracowanie raportu oddziaływania na środowisko czy nie. 

Osoba, o której dzisiaj Państwo mówicie, uzyskała pozwolenie na budowę, o którym mówiła 

wcześniej jedna z mieszkanek wsi Załuskie, gdyż to przedsięwzięcie mieściło się w granicach od 

40-240 jednostek DJP. Gmina w trakcie prowadzenia  postępowania, wystąpiła o opinię do tych 

dwóch instytucji, które stwierdziły, że dla tamtego przedsięwzięcia nie jest wymagane opracowanie 

raportu oddziaływania na środowisko. W związku z tym cała dalsza procedura była prowadzona 

zgodnie z miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego i zgodnie z przepisami. 

Natomiast nie ma „pojęcia” zawiadamiania wszystkich ludzi. Przy prowadzeniu postępowania 

zawiadamia się te osoby, które graniczą z działką inwestora. I w przypadku Pana O. (wyłączenie 

jawności w zakresie danych osobowych na podstawie art.5 ust.2 ustawy z dnia 6 września 2001r. o 



dostępie do informacji publicznej, jawność wyłączył: Wojciech Łukasz Jakubowski Sekretarz Gminy)  

sąsiedzi zostali poinformowani, mamy to w aktach sprawy, te osoby nie zgłosiły uwag, zastrzeżeń, 

dlatego dalsza procedura potoczyła się szybko, inwestor opracował plany a Starostwo wydało 

pozwolenie na budowę. W trakcie ubiegania się o pozwolenie na budowę, ponownie wszyscy 

sąsiedzi musieli być powiadomieni, bo taka jest procedura. To, co Państwu powiedziałem nie 

dotyczy tylko konkretnej osoby, ale dotyczy nas wszystkich - rolników. Dlatego, każdy, kto uważa, 

że jego interes został naruszony, ma prawo odwoływać się. Państwo też macie prawo zasięgać 

informacji, prosić udostępnienia dokumentów i dalszą procedurę prowadzić. Tak jak tutaj 

sugerowaliście, jeżeli uważacie, że jest to w Waszym interesie. Starłem się Państwu jasno 

powiedzieć, wytłumaczyć, mam tylko jedną prośbę abyście Państwo przychodząc do urzędu w jakiś 

sposób wierzyliście urzędowi, że tutaj nikt niczyjej ma intencji. Jeśli do mnie docierają informacje, 

że jest to moja rodzina, czy mojej żony to ja chcę powiedzieć, że już 22 lata tutaj pracuję w 

urzędzie i od swoich znajomych kolegów czy rodziny wymagam więcej aniżeli od innej osoby. 

Zawsze mówię, „jeżeli się przyznajesz do mojej rodziny, czy że jesteś kolegą, to masz być lepszy 

od innych, masz być dla mnie wzorem a nie odwrotnie”. Jeszcze raz powtórzę najważniejsi są 

ludzie i mają prawo żyć dobrze, godnie, w dobrych warunkach. Przechodząc już do konkretnej 

sytuacji, jeżeli jest tam faktycznie tak jak Państwo mówicie (śmierdzi, nieczysto) to na pewno będą 

nasyłane kontrole. Zasięgałem też informacji z których wynika, że to jak tam jest urządzone nie 

powinno dawać „smrodu”, a jeżeli śmierdzi to coś ,nie tak jest użytkowane. Jeżeli będą sygnały, 

będziemy kontrolować, tylko też Państwo raz mówicie, że to jakaś moja rodzina a gdy wysyłam 

kontrolę z Policjantem, to Mówicie, że Policję na Was nasyłam. Na nikogo Policji nie nasyłałem 

tylko po to, aby był świadkiem wiarygodnym, sprawdzonym, który był na służbie, aby nie było 

jakichkolwiek niedomówień. Problem znamy i będziemy postępować według przepisów.  

Głos zabrał jeden z mieszkańców wsi Załuskie Kościelne mówiąc, że gdy była kontrola Pan O. 
(wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych na podstawie art.5 ust.2 ustawy z dnia 6 września 

2001r. o dostępie do informacji publicznej, jawność wyłączył: Wojciech Łukasz Jakubowski Sekretarz 

Gminy) i schował się i nie wyszedł, a  inwestycję, którą zamierzał postawić, nie ograniczałaby się 

do 240 jednostek DJP,  bo na   półhektarowej działce pod dachem można hodować tysiące sztuk, 

tak jak do tej pory sztuki są wywożone tirami, a gdy jest opróżniane szambo jest taki „smród”, że 

nie można wyjść na podwórko, nie ma czym oddychać. 

Głos zabrał przedstawiciel Stowarzyszenia Czysta Natura – „mieszkańcy wsi Załuskie 

Kościelne zawiadomili mnie, że taka sytuacja ma się dziać odnośnie wprowadzania zmian w Planie. 

Jako Stowarzyszenie dziękujemy Radzie, że odrzuciła wniosek o zmiany wnioskowanych działek i 

przyjrzymy się procedurze , która doprowadziła do wydania wcześniejszej decyzji. Także myślę, że 

będziemy często się spotykać”. 

 

Radny Jan Żochowski zapytał  jak Stowarzyszenie „Czysta Natura” patrzy na budowę biogazowi 

na terenie gmin?  

 

Odpowiedź  nie została usłyszana, zagłuszyły ją liczne głosy mieszkańców. 

  

Kończąc ten temat wójt zaapelował do Stowarzyszenia i do mieszkańców, aby wspólnie dbali o 

prządek czystość, bezpieczeństwo szerokorozumiane na terenie gminy Brańsk. 

 

Ad.5e) Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Bielskiemu w Bielsku Podlaskim na dofinansowanie zadania pod nazwą „Regulacja 

stanu prawnego gruntów zajętych pod rozbudowę mostu w miejscowości Poletyły w ciągu drogi 

powiatowej Nr 1598B wraz z dojazdami”. 

W uzasadnieniu do uchwały Wójt Gminy poinformował, że po rozliczeniu inwestycji rozbudowy 

mostu w miejscowości Poletyły, okazało się, że koszty ustalania stanu prawnego gruntów były 

wyższe niż procentowo przekazana od nas dotacja dla Powiatu. W związku z tym należy jeszcze 

dopłacić 252,00 zł. To wynika z ogólnego rozliczenia. 



   Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada 

Gminy głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr XII/106/12 w 

sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu w Bielsku Podlaskim na 

dofinansowanie zadania pod nazwą „Regulacja stanu prawnego gruntów zajętych pod 

rozbudowę mostu w miejscowości Poletyły w ciągu drogi powiatowej Nr 1598B wraz z 

dojazdami”, /uchwała stanowi załącznik do protokołu/. 

Ad.5f) Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Bielskiemu w Bielsku Podlaskim na dofinansowanie zadania pod nazwą „Przebudowa 

drogi powiatowej Nr 1703B – granica powiatu – Mień (łącznie z dokumentacją)”,  

W uzasadnieniu do uchwały Wójt Gminy poinformował, że w budżecie gminy jest zapis, że 

dofinansujemy dla Powiatu  budowę ul. Sienkiewicza w Mniu ale kwotowo  jest ujęte ogólnie 

dofinansowanie dróg powiatowych. Obecnie są wymagania, aby było wskazane konkretne zadanie i 

kwota dofinansowania w tym przypadku 150.000,00 zł. Na ta kwotę zostanie spisana umowa 

między Gmina a Powiatem. 

   Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada 

Gminy głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr XII/107/12 w 

sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu w Bielsku Podlaskim na 

dofinansowanie zadania pod nazwą „Przebudowa drogi powiatowej Nr 1703B – granica 

powiatu – Mień (łącznie z dokumentacją)”, /uchwała stanowi załącznik do protokołu/. 

 

Ad.5g) Pani Monika Dygas z-ca Kier Ref. FN poinformowała, że do projektu uchwały w sprawie 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brańsk na lata 2012-2016, który radni otrzymali 

w materiałach należy wprowadzić dodatkowe zmiany, następnie je odczytała. Zmiany w 

Wieloletniej Prognozie Finansowej i Wykazie Przedsięwzięć do Wieloletniej Prognozy Finansowej 

wynikają ze zmian w planach dochodów i wydatków oraz wartości zadań przyjętych do realizacji. 

Następnie Pani Dygas omówiła wprowadzone zmiany do poszczególnych załączników latami: 

   Zmiany w załączniku Nr 1 Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brańsk na lata  2012-2016  

polegają na : 
1. Zwiększeniu planu dochodów w 2012 roku o kwotę 318.082 zł. w tym zwiększenie 

dochodów bieżących o kwotę 318.082 zł. Dochody majątkowe pozostają bez zmian. 
2. Zwiększeniu planu wydatków w 2012 roku o kwotę 318.082 zł. w tym zmniejszeniu 

wydatków majątkowych o kwotę 88.873 zł i zwiększeniu wydatków bieżących o 

kwotę 406.955 zł. 

3. Zmiany w zakresie dochodów i wydatków nie wpłynęły na zmianę wyniku 

finansowego  budżetu. Nadwyżkę budżetu w wysokości 1.129.600,00 zł przeznacza 

się na spłatę kredytu zaciągniętego na wyprzedzające finansowanie zadań 

realizowanych ze środków unijnych w wysokości 900.000 zł oraz na spłatę rat 

kapitałowych pożyczki zaciągniętej w WFOŚiGW w wysokości 229.600 zł. 

4. Zwiększeniu planu dochodów w 2013 roku o kwotę 807.556 zł. w tym zwiększenie 

dochodów majątkowych o kwotę 192.990 zł i zwiększenie dochodów bieżących o 

kwotę 614.566 zł. 
5. Zwiększeniu planu wydatków w 2013 roku o kwotę 192.990 zł. w tym zmniejszeniu 

wydatków majątkowych o kwotę 192.990 zł i zwiększeniu wydatków bieżących o 

kwotę 614.566 zł. 

6. Zmiany w zakresie dochodów i wydatków nie wpłynęły na zmianę wyniku 

finansowego  budżetu.  
7. Zwiększeniu planu dochodów w 2014 roku o kwotę 319.104 zł. w tym zmniejszeniu 

dochodów majątkowych o kwotę 28.266 zł i zwiększeniu dochodów bieżących o 

kwotę 347.370 zł.  
8. Zwiększeniu planu wydatków w 2014 roku o kwotę 319.104 zł. w tym zmniejszeniu 

wydatków majątkowych o kwotę 28.266 zł i zwiększeniu wydatków  bieżących o 

kwotę 347.370 zł  



9. Zmiany w zakresie dochodów i wydatków nie wpłynęły na zmianę wyniku 

finansowego  budżetu.  

 

   Zmiany w załączniku Nr 2 – Wykaz przedsięwzięć do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Brańsk na lata  2012-2016 polegają na zwiększeniu wartości zadania pn.: „ Budowa przydomowych 

oczyszczalni ścieków na terenie Gminy Brańsk. Łączne nakłady finansowe wzrosły o kwotę 841 zł  

i wynoszą 5.003.459 zł. Zakłada się współfinansowanie projektu ze środków UE w ramach PROW 

na lata 2007-2013 w Oś 3 Jakość życia na obszarach wiejskich i różnicowanie gospodarki wiejskiej, 

działanie 3.2 podstawowe usługi dla gospodarki i ludności wiejskiej w wysokości 2.977.485 zł. 

Wartość udziału jednostki samorządu terytorialnego w całkowitym koszcie projektu wynosi 

2.025.974 zł. Zadanie będzie realizowane w latach 2012 – 2014.  

W roku 2012 wydatki na realizację zadania uległy zwiększeniu o kwotę 21.077 zł i wynoszą 

121.077 zł w tym dofinansowanie z funduszy unijnych – 60.000 zł , środki własne- 61.077 zł.   

W roku 2013 wydatki na realizację zadania uległy zwiększeniu o kwotę 7.990 zł i wynoszą 

1.800.098 zł w tym dofinansowanie z funduszy unijnych – 1.079.119 zł , środki własne- 720.979 zł.  

W roku 2014 wydatki na realizację zadania uległy zwiększeniu o kwotę 28.226 zł i wynoszą 

3.082.284 zł w tym dofinansowanie z funduszy unijnych – 1.838.366 zł , środki własne- 1.243.918 

zł. 

- Przyjęto do realizacji zadanie pn. „Wykonanie instalacji solarnych w budynkach użyteczności 

publicznej na terenie Gminy Brańsk”. Zadanie polega na wykonaniu instalacji kolektorów 

słonecznych w budynkach Szkół Podstawowych w Domanowie i Świrydach, Holonkach, Koszewie 

i Chojewie oraz w Mniu, w budynkach Publicznych Gimnazjów w Oleksinie i Glinniku, w budynku 

Gminnego Ośrodka Upowszechniania Kultury w Kalnicy, w budynku Izby Tradycji Regionalnej i 

Rolnictwa w Szmurłach. Wykonanie zadania przewidywane jest w latach 2012 – 2013. W roku 

2012 zaplanowano wykonanie dokumentacji na instalacje solarne. Przewidywane nakłady 

finansowe w roku 2012 wynoszą 15.000 zł i zostaną pokryte ze środków własnych. W roku 2013 

zaplanowano wykonanie instalacji solarnych w budynkach użyteczności publicznej na terenie 

gminy. Nakłady finansowe w 2013 r. wyniosą 185.000 zł w tym dofinansowanie ze środków 

unijnych 170.000 zł. 

- Przyjęto do realizacji zadanie pn. „Równe szanse” – wyrównywanie szans edukacyjnych poprzez 

indywidualizację procesu kształcenia dzieci z klas I – III szkół podstawowych funkcjonujących na 

terenie gminy Brańsk. Wykonanie zadania przewidziane jest na lata 2012 – 2013. Zadanie 

finansowane jest środkami pochodzącymi z funduszy europejskich. Łączne nakłady finansowe 

wynoszą 90.000 zł, z tego nakłady w 2012 r. – 67.680 zł a w 2013 r. – 22.320 zł. 

- Przyjęto do realizacji zadanie pn. „Edukacja dzieci naszą przyszłością – ośrodki wychowania 

przedszkolnego w gminie Brańsk” Wykonanie zadania przewidziane jest na lata 2012 – 2014. 

Zadanie realizowane jest z udziałem środków pochodzących z funduszy europejskich. Łączne 

nakłady finansowe wynoszą 1.184.822zł w tym dofinansowanie – 1.036.022 zł.  

Nakłady w 2012 r. – 245.206 zł, w tym dofinansowanie – 211.456 zł,  w 2013 nakłady finansowe 

wynoszą 592.246 zł, w tym dofinansowanie – 519.296 zł, w 2014 nakłady finansowe wynoszą 

347.370 zł, w tym dofinansowanie – 305.270 zł. 

   Pomimo wprowadzenia w/w zmian w planie dochodów i wydatków budżetu gminy wymagane 

przepisami prawa finansowego wskaźniki zostały zachowane . 

 

   Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie poprawek do 

uchwały. Rada Gminy głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 poprawki przyjęła. 

Następnie głosowano nad projektem uchwały łącznie z przyjętymi poprawkami. Rada Gminy 

głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr XII/108/12 w sprawie 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brańsk na lata 2012-2016 /uchwała stanowi 

załącznik do protokołu/. 
 

Ad. 5h) Pani Monika Dygas z-ca Kier Ref. FN poinformowała, że do projektu uchwały w sprawie 



zmian w budżecie gminy na 2012 rok, który radni otrzymali w materiałach należy wprowadzić 

dodatkowe zmiany, które odczytała. Następnie szczegółowo omówiła zmiany do uchwały i 

załączników: 

Objaśnienia zmian w budżecie Gminy Brańsk 

 

Do załącznika Nr 1  

 

W dz. 750 -  Administracja publiczna, rozdz. 75075 – Promocja jednostek samorządu 

terytorialnego § 2707 zmniejszono dochody z tytułu dofinansowania ze środków unijnych zadania 

„Wydanie książki „ Dzieje Gminy Brańsk i okolic” o kwotę 164 zł. 

W dz. 754 – Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa, rozdz. 75412 – 

Ochotnicze straże pożarne § 2707 zmniejszono dochody z tytułu dofinansowania ze środków 

unijnych zadania pn: „Zakup stołów i krzeseł do świetlic wiejskich we wsiach Koszewo, Glinnik, 

Domanowo, Lubieszcze, Oleksin” o kwotę 3.028 zł i zwiększono dochody z tytułu dofinansowania 

ze środków unijnych zadania pn: „ Zakup stołów i krzeseł do świetlicy wiejskiej we wsi Klichy” o 

kwotę 5.846 zł. 

W dz. 801 – Oświata i wychowanie, rozdz. 80101 – Szkoły podstawowe § 2007 

zwiększono dotację na dofinansowanie ze środków unijnych programu „Równe szanse”  

o kwotę 67.680 zł z przeznaczeniem na dodatkowe zajęcia dla dzieci klas I – III  

z trudnościami w nauce i wadami postawy. 

W rozdz. 80104 – Przedszkola § 2007 zwiększono dotację na dofinansowanie  

ze środków unijnych programu „Edukacja dzieci naszą przyszłością -  ośrodki wychowania 

przedszkolnego w gminie Brańsk” o kwotę 211.456 zł. 

W dz. 852 – Pomoc społeczna, rozdz. 85295 -  Pozostała działalność § 2030  

na podstawie pisma Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego w Białymstoku zwiększono dotację na 

dofinansowanie programu „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” o kwotę 8.892 zł. 

W  dz.  921  –  Kultura  i  ochrona  dziedzictwa  narodowego,  rozdz.  92109  

– Domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby § 2707 zwiększono dochody z tytułu dofinansowania 

ze środków unijnych zadania pn: „ Zakup stołów i krzeseł do świetlic wiejskich we wsiach 

Popławy, Mień, Puchały Stare, Brzeźnica, Puchały Nowe, Załuskie Koronne” o kwotę 25.000 zł. 

W dz. 852 – Pomoc społeczna, rozdz. 85295 -  Pozostała działalność § 2010  

na podstawie pisma Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego w Białymstoku zwiększono dotację 

celową na realizację zadań bieżących z zakresu administracji rządowej oraz innych zadań zleconych 

gminom ustawami przeznaczoną na realizację programu wspierania niektórych osób pobierających 

świadczenie pielęgnacyjne o kwotę 2.400 zł. 

 

Do załącznika Nr 2  

 

W dz. 600 – Transport  i  łączność,  rozdz. 60014 – Drogi publiczne powiatowe  

§  6300 w ramach pomocy finansowej udzielanej między jednostkami samorządu terytorialnego na 

dofinansowanie własnych zadań inwestycyjnych i zakupów inwestycyjnych przeznacza się kwotę 

252 zł na dofinansowanie realizacji zadania pn. „Regulacja stanu prawnego gruntów zajętych pod 

rozbudowę mostu w miejscowości Poletyły w ciągu drogi powiatowej Nr 1598B wraz z 

dojazdami”, przeznacza się kwotę 150.000 zł na dofinansowanie realizacji zadania pn. 

„Przebudowa drogi powiatowej Nr 1703B - granica powiatu – Mień” . 

W dz. 010 – Rolnictwo i łowiectwo, rozdz. 01010 – Infrastruktura wodociągowa  



i sanitacyjna wsi w związku z sądownie zawartą ugodą z wykonawcą zadania pn. „Budowa 

oczyszczalni ścieków wraz z kanalizacją w miejscowości Kiersnowo, Kiersnówek, Majorowizna” 

zwiększono wydatki na zapłatę za wykonane w 2010 r. roboty dodatkowe  

w § 6050  o kwotę 23.434 zł oraz  w § 4580 o kwotę 400 zł na zapłatę naliczonych odsetek , w § 

6059 zwiększono wydatki na wykonanie dokumentacji na przydomowe oczyszczalnie ścieków na 

terenie gminy o kwotę 16.077 zł. 

W dz. 400 – Wytwarzanie i zaopatrywanie w energię elektryczną, gaz i wodę, rozdz. 

40001 – Dostarczanie ciepła § 6050 przyjęto do realizacji zadanie pn. „Wykonanie instalacji 

solarnych w budynkach użyteczności publicznej na terenie Gminy Brańsk”  

i zwiększono wydatki na ten cel o kwotę 15.000 zł. 

W dz. 600 – Transport  i  łączność,  rozdz.  60016  –  Drogi  publiczne  gminne  

§ 4270 zmniejszono wydatki na remont dróg gminnych o kwotę 16.000 zł, w § 4300  zwiększono 

wydatki na zakup usług pozostałych o kwotę 5.000 zł,  w §  6050 zmniejszono wydatki na 

realizację zadania pn.: „ Przebudowa drogi gminnej od granicy Miasta Brańsk  

(ul. Boćkowska) w kierunku miejscowości Kiersnowo (do skrzyżowania) oraz wieś Kiersnówek na 

długości 6,90515 km wraz z budową mostu na rzece Bronka w km 0+309,70” w wyniku zmiany 

wartości zdania po przetargu o kwotę 100.966 zł, zmniejszono wydatki na opracowanie 

dokumentacji na przebudowę drogi we wsi Płonowo o kwotę 2.000 zł, zmniejszono wydatki na 

przebudowę dróg gminnych w miejscowościach Ferma i Płonowo  

o kwotę 35.000 zł, zmniejszono wydatki na ułożenie II warstwy asfaltu na drogach gminnych we 

wsiach Olszewek i Olszewo oraz przebudowę drogi gminnej do zbiornika wodnego Otapy – 

Kiersnówek o kwotę 18.750 zł, a także przyjęto do realizacji w roku 2012 zadanie polegające na 

ułożeniu nawierzchni z kostki brukowej na odcinku drogi gminnej we wsi Domanowo od  ul. 

Cmentarnej do cmentarza i zwiększono wydatki na ten cel o kwotę 

 20.000 zł.  

W dz.700 – Gospodarka mieszkaniowa rozdz.70005 – Gospodarka gruntami  

i nieruchomościami w § 4300 zmniejszono wydatki na zakup usług pozostałych o kwotę 5.496 zł, 

jednocześnie zwiększono wydatki w § 4430 na opłatę polis ubezpieczeniowych  

o kwotę  300 zł  i w § 4480 zwiększono wydatki na opłatę podatku od nieruchomości o kwotę 5.196 

zł. 

W dz. 710 – Działalność usługowa, rozdz. 71035 – Cmentarze § 4210 zmniejszono 

wydatki na zakup materiałów i wyposażenia o kwotę 500 zł, jednocześnie w § 4300 zwiększono 

wydatki na zakup usług pozostałych o kwotę 500 zł. 

W dz. 750 – Administracja publiczna, rodz.75023 -  Urzędy gmin § 4140 zwiększono 

wydatki na opłacenie składek PFRON o kwotę 9.500 zł, jednocześnie zmniejszono wydatki w § 

4210 na zakup materiałów i wyposażenia o kwotę 4.000 zł  

i w § 4300 na zakup usług pozostałych o kwotę 5.500 zł. 

W rozdz. 75075 – Promocja jednostek samorządu terytorialnego § 4300 zwiększono 

wydatki na zwiększenie nakładu książki „Dzieje Gminy Brańsk i okolic” o kwotę 23.609 zł, 

jednocześnie zmniejszono wydatki na realizację zadania „Wydanie książki „Dzieje Gminy Brańsk i 

okolic” w § 4307 o kwotę 164 zł i w § 4309 o kwotę 91 zł. 

W rozdz. 75095 – Pozostała działalność § 4170 zwiększono wydatki na sprawdzenie ulg 

inwestycyjnych o kwotę 2.500 zł, jednocześnie zmniejszono wydatki w § 4100 na prowizje 

inkasentów podatków o kwotę 1.000 zł.  

W dz. 754 – Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa, rozdz. 75405 – 

Komendy powiatowe Policji § 3000 zwiększono wydatki na dofinansowanie remontu posterunku 



policji w Brańsku o kwotę 1.000 zł.  

W rozdz. 75412 – Ochotnicze straże pożarne zmniejszono wydatki na realizację zadania 

„Zakup stołów i krzeseł do świetlic wiejskich we wsiach Koszewo, Glinnik, Domanowo, 

Lubieszcze, Oleksin” w § 4217 o kwotę 3.028 zł i w § 4219 o kwotę 1.299 zł, jednocześnie 

zwiększono wydatki na realizację zadania „ Zakup stołów i krzeseł do świetlicy wiejskiej w 

Klichach w § 4217 o kwotę 5.846 zł i w § 4219 o kwotę 2.506 zł, w  § 4210 zmniejszono wydatki 

na zakup materiałów i wyposażenia o kwotę 650 zł, jednocześnie zwiększono wydatki w § 4430 na 

opłaty polis ubezpieczeniowych pojazdów o kwotę 650 zł.  

W dz. 801 – Oświata i wychowanie, rozdz. 80101 – Szkoły podstawowe w § 4010 

zmniejszono wydatki na wypłatę wynagrodzeń nauczycielom w Szkołach Podstawowych  

o kwotę 3.000 zł, jednocześnie w § 4170 zwiększono wydatki na wypłatę wynagrodzeń dla 

pracowników zatrudnionych na podstawie umowy zlecenia o kwotę 3.000 zł, w § 4270 zwiększono 

wydatki na remont schodów wejściowych w budynku Szkoły Filialnej  

w Świrydach o kwotę 1.500 zł oraz zwiększono wydatki na organizację dodatkowych zajęć  

w Szkołach Podstawowych w Domanowie, Mniu i Holonkach dla dzieci klas I – III  

z trudnościami w nauce i wadami postawy, realizowanych w ramach programu „ Równe szanse” 

finansowanego ze środków unijnych o kwotę 67.680 zł, w tym: w § 4117 na opłatę składek na 

ubezpieczenia społeczne o kwotę 3.401 zł, w § 4127 na opłatę składek na Fundusz Pracy o kwotę 

487 zł, w § 4177 na wynagrodzenia pracowników zatrudnionych na podstawie umowy zlecenia o 

kwotę 19.892 zł, w § 4217 na zakup materiałów i wyposażenia o kwotę 8.700 zł i w § 4247 na 

zakup pomocy naukowych, dydaktycznych i książek o kwotę  

35.200 zł. 

W rozdz. 80104 – Przedszkola w związku z przyjęciem do realizacji zadania  

pn. „Edukacja dzieci naszą przyszłością -  ośrodki wychowania przedszkolnego w gminie Brańsk” 

zwiększono wydatki na utworzenie przedszkoli przy Szkołach Podstawowych  

w Domanowie i Holonkach oraz przy Szkole Filialnej w Chojewie o kwotę 245.206 zł w tym: w § 

4017 na wynagrodzenia  pracowników zatrudnionych na podstawie umowy o pracę  

o kwotę 85.339 zł, w § 4177 na wynagrodzenia pracowników zatrudnionych na podstawie umowy 

zlecenia o kwotę 22.867 zł, w § 4179 na wynagrodzenia pracowników zatrudnionych na podstawie 

umowy zlecenia o kwotę 1.200 zł, w § 4117 na opłatę składek ubezpieczenia społecznego o kwotę 

21.350 zł, w § 4127 na opłatę składek na Fundusz Pracy o kwotę  

3.044 zł, w § 4217 na zakup materiałów i wyposażenia o kwotę 50.706 zł, w § 4247 na zakup 

pomocy naukowych, dydaktycznych i książek o kwotę 10.200 zł, w § 4249 na zakup pomocy 

naukowych, dydaktycznych i książek o kwotę 15.000 zł, w § 4439 na opłatę polis 

ubezpieczeniowych o kwotę 1.550 zł, w § 4307 na zakup usług pozostałych o kwotę  

15.200 zł, w § 4417 na podróże służbowe krajowe o kwotę 2.750 zł. 

 W rozdz. 80110 – Gimnazja w § 4210 zmniejszono wydatki  na  zakup  materiałów  

i wyposażenia o kwotę 500 zł, jednocześnie zwiększono wydatki w § 4410 na podróże służbowe 

krajowe o kwotę 500 zł. 

W rozdz. 80113 – Dowóz uczniów do szkół  w § 4170  zwiększono wydatki na 

wynagrodzenia pracowników zatrudnionych na podstawie umowy zlecenia o kwotę 4.000 zł. oraz w 

§ 4210 na zakup materiałów i wyposażenia o kwotę 6.000 zł, jednocześnie zmniejszono wydatki w 

§ 4300 na zakup usług pozostałych o kwotę 10.000 zł. 

W rozdz. 80143 – Jednostki pomocnicze szkolnictwa § 4210 zmniejszono wydatki na 

zakup materiałów i wyposażenia o kwotę 500 zł, i w § 4300 na zakup usług pozostałych  

o kwotę 200 zł, jednocześnie zwiększono wydatki w § 4410 na podróże służbowe krajowe  



o kwotę 500 zł i w § 4700 na szkolenie pracowników o kwotę 200 zł.   

W rozdz. 80146 – Dokształcania i doskonalenie nauczycieli § 4210 zwiększono wydatki 

na zakup materiałów i wyposażenia o kwotę 700 zł, jednocześnie zmniejszono wydatki w § 4300 na 

zakup usług pozostałych o kwotę 300 zł i w § 4410 na podróże służbowe krajowe o kwotę 400 zł. 

W rozdz. 80148 – Stołówki szkolne i przedszkolne § 4010 zmniejszono wydatki na 

wypłatę wynagrodzeń pracownikom zatrudnionym na podstawie umowy o pracę o kwotę  

275 zł, jednocześnie zwiększono wydatki w § 4170 na wypłatę wynagrodzeń pracownikom 

zatrudnionym na podstawie umowy zlecenia o kwotę 275 zł. 

W dz. 852 – Pomoc społeczna, rozdz. 85219– Ośrodki pomocy społecznej § 3020 

zmniejszono wydatki na zakup wody mineralnej dla pracowników o kwotę 810 zł, jednocześnie 

zwiększono wydatki w § 4300 na zakup usług pozostałych o kwotę 800 zł oraz  w § 4700 na 

szkolenia pracowników o kwotę 10 zł.  

W rozdz. 85295 – Pozostała działalność § 3110 w związku ze zwiększeniem  dotacji 

celowej na realizację własnych zadań bieżących gmin zwiększono wydatki na realizację programu 

„Pomoc państwa w zakresie dożywiania” o kwotę 8.892 zł. 

W dz. 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, rozdz. 90003  

– Oczyszczanie miast i wsi § 4210 zwiększono wydatki na zakup rękawic ochronnych 

wykorzystywanych w akcji „Sprzątanie świata” o kwotę 100 zł. 

W rozdz. 90017 – Zakłady gospodarki komunalnej § 4010 zmniejszono wydatki na 

wypłatę wynagrodzeń pracownikom o kwotę 1.500 zł, jednocześnie zwiększono wydatki 

 w § 4120 na opłatę składek na Fundusz Pracy o kwotę 1.500 zł. 

W dz. 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego, rozdz. 92109 – Domy  

i ośrodki kultury, świetlice i kluby zwiększono wydatki na dotację podmiotową dla Gminnego 

Ośrodka Upowszechniania Kultury w Kalnicy w § 2480 o kwotę 10.932 zł,  

w § 2487 o kwotę 25.000 zł oraz w § 2489 o kwotę 14.798 zł, z przeznaczeniem na zakup stołów i 

krzeseł do świetlic wiejskich w miejscowości Popławy, Mień, Puchały Stare, Brzeźnica, Puchały 

Nowe, Załuskie Koronne. 

W rozdz. 92195 – Pozostała działalność § 4210 zwiększono wydatki na zakup materiałów 

i wyposażenia o kwotę 1.500 zł i w § 4219 zwiększono wydatki na zakup wyposażenia do Izby 

Tradycji Regionalnej i Rolnictwa w Szmurłach o kwotę 3.000 zł. 

W dz. 852 – Pomoc społeczna, rozdz. 85212 – Świadczenia rodzinne, świadczenia z 

funduszu alimentacyjnego oraz składki na ubezpieczenia emerytalne i rentowe  

z ubezpieczenia społecznego § 4210 zmniejszono wydatki na zakup materiałów  

i wyposażenia o kwotę 800 zł i w § 4350 zmniejszono wydatki na zakup usług dostępu do sieci 

Internet o kwotę 400 zł, jednocześnie zwiększono wydatki w § 4300 na zakup usług pozostałych o 

kwotę 1.200 zł. 

W rozdz. 85295 -  Pozostała działalność § 3110 w związku ze zwiększeniem dotację 

celowej na realizację zadań bieżących z zakresu administracji rządowej oraz innych zadań 

zleconych gminom ustawami zwiększono wydatki na realizację programu wspierania niektórych 

osób pobierających świadczenie pielęgnacyjne o kwotę 2.400 zł. 

 

  Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie poprawek do 

uchwały. Rada Gminy głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 poprawki przyjęła. 

Następnie głosowano nad projektem uchwały łącznie z przyjętymi poprawkami. Rada Gminy 

głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr XII/109/12 w sprawie 

zmian w budżecie gminy na 2012 rok. /uchwała stanowi załącznik do protokołu/. 



 

Ad. 5i) Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w 

Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2012 – 2016, 

Przewodniczący Rady zwrócił się do Kierownik, GOPS, aby nie czytała całego programu, 

ponieważ radni go już znają i mają przed sobą, ale aby poinformowała tylko o wprowadzonych 

zmianach do Programu, który był już wcześniej przyjęty. 

Kierownik GOPS Pani Jolanta Januszewska poinformowała, że poprzedni program nie zwierał 

diagnozy zjawiska przemocy w rodzinie i nie był szczegółowo przedstawiony harmonogram 

realizacji poszczególnych zadań, co zostało zmienione. 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada Gminy 

głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr XII/110/12 w sprawie 

przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar 

Przemocy w Rodzinie na lata 2012 – 2016, /uchwała stanowi załącznik do protokołu/. 

 

Ad. 5j) Wójt Gminy powiedział, że w informacji między sesyjnej radni zostali poinformowani, o 

podpisaniu umowy z Urzędem Marszałkowskim o dofinansowaniu projektu w ramach Programu 

Operacyjnego Kapitał Ludzki pt. „Edukacja dzieci Naszą Przyszłością - Ośrodki Wychowania 

Przedszkolnego w Gminie Brańsk”. W związku z tym przygotowano projekt uchwały w sprawie 

utworzenia punktów przedszkolnych w Gminie Brańsk, który radni otrzymali. Niemniej do projektu 

należy wprowadzić drobne poprawki literowe. Następnie wójt czytając projekt uchwały wskazywał 

na poprawki,  których należy dokonać. 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie poprawek do 

uchwały. Rada Gminy głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 poprawki przyjęła. 

Następnie głosowano nad projektem uchwały łącznie z przyjętymi poprawkami. Rada Gminy 

głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr XII/111/12 w sprawie 

utworzenia punktów przedszkolnych w Gminie Brańsk, /uchwała stanowi załącznik do 

protokołu/. 

 

Ad. 5k)Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na 

działalność Wójta Gminy Brańsk. Następnie zwrócił się do Wójta Gminy o przedstawienie skargi i 

uzasadnienia. 

 Wójt Gminy Krzysztof Jaworowski powiedział – (wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych 

na podstawie art.5 ust.2 ustawy z dnia 6 września 2001r. o dostępie do informacji publicznej, jawność 

wyłączył: Wojciech Łukasz Jakubowski Sekretarz Gminy) „ Pan H. od momentu opracowywania 

projektu technicznego na budowę kanalizacji w miejscowości Kiersnowo stwarzał problemy, nadal 

czegoś chce, sam do końca nie wiedząc, czego. Stworzyliśmy jednakowe warunki dla wszystkich 

mieszkańców na podłączenie się do kanalizacji. Natomiast Ten Pan woli skarżyć, niż realizować 

podłączenie”.  

   Następnie Wójt odczytał skargę Pana M. H. skierowaną do Prezesa Rady Ministrów i do 

wiadomości Wojewody Podlaskiego, przesłaną wg właściwości do Rady Gminy w dniu 20 czerwca 

2012 roku. W dalszej kolejności Wójt Gminy „przeczytał” kilka odpowiedzi udzielanych na pisma 

Pana H. w prowadzonej z Nim korespondencji. Wójt poinformował również, że na etapie 

projektowania sieci kanalizacyjnej Pan H. nie pozwolił na wejście z siecią kanalizacyjną na Jego 

posesję, w związku z tym zmieniono trasę kanalizacji omijając posesję skarżącego i przechodząc na 

drugą stronę ulicy, co znacznie powiększyło koszty inwestycji.  

Dalej Wójt mówił – „Problem dla Pana H. powstał (jak można się domyślać) wówczas, gdy miał 

kupca na działkę, który zapłaciłby więcej, gdyby na działce była podłączona kanalizacja. O 

korzyściach dla mieszkańców mówiłem wcześniej, zebrań we wsi było, co najmniej pięć, sołtys 

również organizował spotkania na ten temat, wówczas skarżący nie wykazywał zainteresowania a 

teraz ma pretensję. Nie mam żalu do nikogo, jeżeli pisze skargi uzasadnione i ma na to argumenty. 

Natomiast, jeżeli pracownik z urzędu i sołtys wykazali dużo dobrej woli, jeździli namawiali, 

organizowali spotkania a skarżący przebywał niewiadomo gdzie, prawdopodobnie w Warszawie, to 



gmina ma szukać właścicieli działek po całym kraju bądź za granicą? To w interesie każdego 

obywatela jest pilnowanie swoich spraw, swego gospodarstwa, a jeżeli się gdzieś wyjeżdża to 

trzeba wejść w kontakt z sołtysem lub inną osobą „podać telefon”, aby informowali o wszystkim 

ważnym, co we wsi się dzieje. Dotychczas Matka skarżącego odbierała wszystkie pisma i 

informacje do Niego kierowane, przychodziła do urzędu a On mówi, że o niczym nie wie, chociaż 

odpisywał na pisma. W takim razie niech ma pretensje do siebie i Matki. Wszystkich jednakowo 

traktuję i musicie Państwo wiedzieć, że mieszkańcy ponosili 100% kosztów przyłącza 

kanalizacyjnego na posesji. Gmina budowała oczyszczalnie dla trzech miejscowości Kiersnowo, 

Kiersnówek i Majorowizna oraz główny kolektor, wszyscy, co wyrazili zgodę na kanalizację płacili 

za podłączenia. Skarżący otrzymał zgodę na podłączenie do kanalizacji i w każdej chwili może się 

podłączyć, zgodnie z obowiązującymi przepisami i ponieść 100% kosztów tak jak wszyscy 

mieszkańcy. Na podłączenia do posesji nie było dopłaty z Unii Europejskiej. Sugerowałem 

Skarżącemu, że jak się pośpieszy, to firma, która jeszcze w tamtym czasie prowadziła roboty, może 

wykonać podłączenie, co z pewnością byłoby z korzyścią dla skarżącego. Natomiast Pan H. 

opacznie zrozumiał moją intencję pisząc w skardze, że ja, mu narzucałem wykonawcę. Chcę 

dopowiedzieć, że to pokazuje, że ludzie są nieuczciwi, nie potrafią przyznać się do błędu. Biorąc 

pod uwagę wszystkie okoliczności zapewniam, że nie było z mojej strony żadnej złej woli  i wnoszę 

o uznanie skargi na moją działalność za bezzasadną.  

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada Gminy 

głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr XII/112/12 w sprawie 

rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Brańsk /uchwała stanowi załącznik do 

protokołu/. 

 

 

Ad. 24) Nie wniesiono interpelacji i wniosków radnych. 

 

Ad. 25) Nie udzielano odpowiedzi ze względu na brak interpelacji i wniosków radnych. 

 

Ad. 26 Sprawy różne: 

 

 Radny Piotr Dołubizno zapytał czy jest coś wiadome w sprawie składanych wniosków na 

usuwanie azbestu? 

Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy, poinformował, że wnioski nadal można składać, 

natomiast na dzień dzisiejszy nie ma informacji, co do terminu i wysokości dofinansowania. 

Urząd Gminy cały czas informuje Urząd Marszałkowski o problemie , bo raz się mówi, że 

dofinansowanie będzie a drugi raz środków finansowych nie ma. 

 Wójt Gminy pogratulował Przewodniczącemu Rady sprawnego prowadzenia sesji, 

nieokazywanie zdenerwowania,  w trakcie omawiania spraw dotyczących Jego terenu. 

Natomiast wracając do tematu zmian w Planie Zagospodarowania Przestrzennego Wójt 

powiedział - ” nie chciałem przy mieszkańcach wsi Załuskie Kościelne o tym mówić bo 

emocje zawsze biorą górę, jedni drugich „napuszczają” nie szukają rozwiązań,  nawet sąsiad 

przed sąsiadem nie chce się przyznać, że nie zgłaszał uwag do planowanych inwestycji w 

Załuskich, na etapie pozwolenia na budowę wszyscy zainteresowani sąsiedzi byli 

informowani, mamy na to dokumenty. Chcę jednak abyście Państwo wiedzieli, że Pan O. 
(wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych na podstawie art.5 ust.2 ustawy z dnia 6 

września 2001r. o dostępie do informacji publicznej, jawność wyłączył: Wojciech Łukasz 

Jakubowski Sekretarz Gminy)   w tej chwili ma ważne pozwolenie na pobudowanie chlewni 

tuż obok już istniejącej. Mieszkańcy powinni rozmawiać z Panem O., On jest skłonny 

zrezygnować z tej decyzji pod warunkiem, że mieszkańcy pozwolą Mu wybudować 

chlewnię na działkach za wsią pod lasem, dalej od zabudowań. To są normalne 

„inwestycje”, wczoraj wpłynęła opinia jednego instytutu, że inwestycja Pana O. jest 

wykonana z najwyższą sztuką budowlaną. Problem jest w czym innym, trzeba rozmawiać ze 



sobą a jeżeli coś złego się dzieje to należy zgłaszać, kontrolować. Do tego tematu w 

przyszłości będzie można wrócić” 

 Wójt Gminy poinformował, że już została wydana książka opisująca dzieje gminy do 1990 

roku. Została napisana we współpracy z Panem Leszkiem Zugajem z Lublina, który 

interesuje się i ciągle na nowo zagłębia  w historię Podlasia. Publikacja przedstawia historię 

poszczególnych miejscowości wchodzących w skład Gminy Brańsk, parafii, instytucji 

mających szczególny wpływ na życie i rozwój duchowy, kulturalny, gospodarczy 

mieszkającej tu społeczności. (uczestnicy sesji otrzymali po jednym egz. książki). 

Wójt poinformował również, że w przyszłości planuje wydać nową książkę opisującą sześć 

kadencji samorządności, o dobrych i trudnych sprawach gminy, o radnych sołtysach i 

pracownikach, z którymi współpracował. 

 Wójt Gminy poinformował, że w niedzielę 1 lipca nad zbiornikiem wodnym Otapy-

Kiersnówek odbędzie się Festyn Rodzinny, wszystkich serdecznie zaprosił do wzięcia 

udziału. Powiedział, że uczestnicy Festynu będą mogli również nabyć bezpłatnie egz. 

wydanej książki oraz popływać na kajakach i rowerach wodnych. 

 Wójt Gminy poinformował, że dotarła do urzędu informacja, że Pani Zdzisława Maksymiuk 

Prezes Zarządu Banku Spółdzielczego w Brańsku chce odejść na zasłużoną  emeryturę. Z 

racji tej podziękował za dobrą współpracę, za wielkie zaangażowanie w życie gminy i  

Ziemi Brańskiej. 

 Głos zabrała Zdzisława Maksymiuk Prezes Zarządu Banku Spółdzielczego w Brańsku, która 

podziękowała za uwzględnianie Banku Spółdzielczego w zaproszeniach na sesje, dzięki 

czemu miała możliwość uczestniczenia w sesji osobiście lub w zastępstwie i śledzenia tego, 

co się w gminie dzieje, jak gmina się zmienia, rozwija i pięknieje. Dalej Prezes powiedziała 

– „Dzisiaj mamy dowody na to, że Wójt potrafi korzystać ze środków finansowych Unii 

Europejskiej przykładem jest dzisiaj wydana książka, którą otrzymaliśmy, przykładem są 

przedszkola, które mają powstać, to kolejny milion złotych, który zostanie zainwestowany 

na terenie gminy. Gratuluję pomysłów, organizacji być może przyczyni się to do wzrostu 

liczby dzieci na wsi, byśmy sobie tego życzyli. Dzisiaj powiem, że odchodzę z funkcji 

Prezesa, ale jeszcze będę pracowała. Dziękuję wszystkim radnym za współpracę, za ocenę 

mojej pracy, życzę również, aby wójt i radni działali tutaj jak najlepiej, aby jak najwięcej 

śladu po sobie zostawić”. 

Ad. 27 Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy o godz. 11
50 

zamknął 

obrady  XII sesji Rady Gminy.  

    

Obrady zakończyły się  modlitwą „Pod Twoją Obronę…, w intencji zdrowia dla Pani Skarbnik 

Gminy, która przebywa nadal w szpitalu ”. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokolant:                                                                    Przewodniczący Rady Gminy Brańsk 

 

Alina Adamczyk                                                                   Feliks Aleksander Wróblewski 


